
 

 

GELNICA - MESTO, KTORÉ SA NA SVOJICH OBČANOV USMIEVA 

Úsmev a ochotné srdce môžeme mať aj bez diaľnic a zahraničných investorov 

 Mestský úrad v službách občana – pomoc a ústretovosť namiesto odmeranosti a hľadania nedostatkov. 

 Pravidlá rozhodovania v meste nech sú nastavené tak, aby bolo riziko korupcie čo najmenšie. 

 Máte nápad ako niečo zlepšiť a chcete priložiť ruku k dielu? Mesto vám pomôže! 

 Bude treba aj v Gelnici stavať vysoký múr? Pozrime sa tam, kde to ide aj bez múrov (Sveržov, D. Streda...)! 

GELNICA - MESTO, KAM STOJÍ ZA TO ÍSŤ NA VÝLET   

Naša šanca do budúcnosti je v bohatstve našej  histórie 

 Aktívne sa podieľať na projekte Slovenskej železnej cesty. 

 Využiť kultúrny potenciál Gotickej cesty , oboch kostolov a nemeckých kultúrnych tradícií. 

 Pokúsiť sa vstúpiť do projektu Košice 2013 – Európske hlavné mesto kultúry. 

 Vypracovať marketing prezentácie bohatej histórie mesta, vrátane Baníckeho múzea. 

GELNICA - MESTO, KDE CHCEME VYCHOVÁVAŤ SVOJE DETI  

Dobré vzdelanie a bezpečné prostredie pre deti sú prioritou mladých rodín 

 Podpora profesionálnych zručností  a osobného rozvoja učiteľov ZŠ (učiteľské majstrovstvo, komunikácia). 

 Zavedenie strategického plánovania rozvoja školy. 

 Udržanie existujúcej siete mestských i súkromných voľnočasových aktivít pre deti. 

 Priestor pre prevenciu zlých školských výsledkov detí bez vhodného domáceho zázemia. 

GELNICA - MESTO, KDE NIE JE PROBLÉM PODNIKAŤ  

MVK 2009: „ Najhoršie podmienky na podnikanie v SR sú v Gelnici“ Treba to zmeniť! 

 Podporiť podnikanie v oblasti cestovného ruchu – peniaze turistov sú náš zisk. 

 Minimalizovať administratívne zaťaženie podnikateľov. 

 Podporovať podnikanie s vyššou pridanou hodnotou (radšej slušná a drahšia reštaurácia ako ďalšia krčma) 

 Podpora podnikania má mravné hranice (sociálne odkázaní majú míňať peniaze na chlieb, nie na hry). 

 Martin Kríž, Mgr.   36-ročný   učiteľ  

Martin Kríž 
Váš kandidát  
na poslanca MsZ 



Kto som? 

Narodil som sa a 23 rokov som žil v Trenčíne. Vyštudoval som učiteľstvo dejepisu 
a filozofie v Bratislave. Učil som na gymnáziách v Trenčíne, Skalici a Bratislave. 
Okrem bežnej učiteľskej práce sa od roku 2005 venujem aj tvorbe koncepcií 
v oblasti vzdelávania a ďalšiemu vzdelávaniu učiteľov. Stredoškolská katedra 
a žiaci by mi však chýbali, preto som rád, že aj v Gelnici môžem pôsobiť na 
tunajšom gymnáziu. 
Veľkou oporou v mojej práci mi je rodina 

– manželka Milada, evanjelická farárka, 
a tri deti. Manželkina doterajšia služba nás zaviedla na Považie a na Záhorie. Gelnica 
je jej štvrté pôsobisko. Prišli sme sem v lete 2008.  Obe naše povolania si vyžadujú 
viac, než len plnenie si pracovných povinností. Naším poslaním je sprevádzať ľudí, 
vytvárať s nimi vzťahy – a tak hranica medzi súkromným a profesionálnym životom 
je veľmi tenká. Tak, ako manželka pomáha mne v mojej službe, usilujem sa pomáhať 
aj ja jej. Od septembra som riadne zvoleným presbyterom evanjelického cirkevného 
zboru. Verím, že s pokračujúcim časom sa podarí viac rozvinúť aj spoluprácu 

s rímsko-katolíckou cirkvou a inými cirkvami na území mesta, pretože Pán Boh 
pozná iba jednu cirkev, ktorej hlavou je On sám. 

Čo sa mi v živote podarilo? 

Všade, kde s manželkou pôsobíme, sa usilujem žiť aktívne a využívať svoje dary na prospech obce či mesta. V minulosti sa 
mi vďaka Pánu Bohu podarilo pomôcť na svet niekoľkým celkom dobrým veciam. Pre obec Veľké Leváre som napísal 
projekt voľnočasového centra, ktorý získal podporu vo výške viac ako 400 tisíc eur od Finančného mechanizmu EHP 
a Nórskeho kráľovstva. Ak sa chcete dozvedieť viac, navštívte internetovú stránku http://centrum.levare.sk. V Gelnici som 
zatiaľ dokázal pomôcť žiakom tunajšieho gymnázia dvoma malými grantmi, vďaka ktorým sme mohli urobiť viac, ako len 
„normálne“ sa učiť. Chcel som pomôcť aj mestu získať peniaze na úpravu Lutherovho námestia. Po sľubnom rokovaní s pani 
primátorkou som sa však stretol na mestskom úrade s komplikáciami, kvôli ktorým som napokon projekt nestihol podať 
v termíne. Chcem však pomáhať aj ďalej – nielen vlastnou iniciatívou, ale aj tým, že budem ako poslanec presadzovať 
väčšiu ústretovosť mesta k aktivite občanov.  

Čo ponúkam mestu Gelnica? 

Najdôležitejšie body programu, s ktorými sa uchádzam o Vašu priazeň, nájdete zhrnuté na 
druhej strane tohto letáku. Vychádza z môjho doterajšieho poznania situácie mesta Gelnica 
a z mojich osobných schopností. Gelnicu som si obľúbil, ale vidím aj veľký priestor na 
zlepšenie. Iste, medzi kandidátmi bude mnoho tých, ktorí poznajú miestne pomery lepšie ako ja. 
Mojou výhodou je to, že poznám dobrú prax v iných častiach Slovenska a môžem ju ponúknuť aj 
nášmu mestu. Môj program nie je postavený na budovaní ciest, budov a námestí – lebo v tom 
nie je moja sila. Tu viem sľúbiť len to, že budem uprednostňovať kvalitné, hospodárne a čestné 
riešenia. Viem však ponúkať riešenia v oblasti vzdelávania, kultúry a systému riadenia mesta.  

Čomu verím? 

Verím, že Biblia je pravdivé Božie slovo o svete a o ľuďoch, preto nič nemôže byť úspešné a prospešné, ak to nie je 
postavené na biblických hodnotách. Pravda je lepšia ako lož, láska je lepšia ako nenávisť, prajnosť je lepšia ako závisť. 
Verím, že otvorená informovanosť a jasné pravidlá pomáhajú znižovať riziko korupcie. Budem presadzovať, aby pravidlá 
rozhodovania v našom meste boli nastavené v súlade s touto zásadu. Návod je k dispozícii tu:  
http://www.transparency.sk/wp-content/uploads/2010/09/TIS_odporucania.samosprava.pdf  

Ako ma poznajú? 

„Martin Kríž vie, kde je sever. A vie, ako na vec. Je to muž jasných postojov a pevných zásad. A je to aj muž činu, u ktorého 
sa slová a skutky zhodujú. Je to skrátka človek, na ktorého sa možno spoľahnúť.“          (Mgr. Ondrej Dostál, poslanec NR SR) 
„Martin Kríž? Vie ťa pochopiť, vie ťa posunúť ďalej. Pomôže ti, aj keď s ním nebudeš súhlasiť.“ 

(RNDr. Dušan Andraško, riaditeľ Gymnázia v Gelnici) 
 „Učiteľ Kríž...? On je úplne že v pohode, aj keď na prvý pohľad nevyzerá :D Najprv som neverila, ale oplatí sa na to prísť. 
Dalo by sa písať viac, dalo by sa aj poďakovať - ale zatiaľ stačí toto...“   (Veronika Kravcová, absolventka Gymnázia v Gelnici) 
 „Martin Kríž,  bývalý občan Veľkých Levár? Nie je mu ľahostajný stav vecí, ktoré treba zmeniť k lepšiemu.  Dokáže odhaliť 
a pomenovať problémy jednoduchých ľudí a hľadať riešenia.“      (Ing. Mária Biksadská, riaditeľka CVČ vo Veľkých Levároch) 

Hodina, akú mám rád 

Prednáška pre učiteľov 
v Kysuckom Novom Meste 

Po úspešnej maturitnej skúške 

http://centrum.levare.sk/
http://www.transparency.sk/wp-content/uploads/2010/09/TIS_odporucania.samosprava.pdf

